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PROTOKÓŁ NR XXIX/18
SESJI RADY GMINY ORLA

z dnia 29 czerwca 2018 r.

Obrady XXIX Sesji Rady Gminy Orla odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy
Orla w godzinach od 900 – 1030. W sesji wzięło udział 12 radnych. W obradach uczestniczyli:
Pan Piotr Selwesiuk – Wójt Gminy, Pani Irena Odzijewicz – Sekretarz Gminy, Pani Joanna
Onufryjuk – Skarbnik Gminy oraz sołtysi poszczególnych sołectw.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 do protokołu.
Przebieg sesji protokołowała Pani Mariola Kubajewska inspektor Urzędu Gminy Orla. 

Obradom  przewodniczył Pan  Aleksander  Klin  -  Przewodniczący  Rady  Gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  otworzył  obrady  XXIX  sesji.  Powitał  radnych,  osoby
zaproszone oraz sołtysów. Stwierdził,  że na sali jest  obecnych 12 radnych, a więc obrady
Rady  są  prawomocne.  Radni:  Majstrowicz  Mariusz,  Anna  Łożecka,  Tomasz  Odzijewicz
usprawiedliwili swoje nieobecności.

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt porządku obrad. Przypomniał, iż
został on radnym przedstawiony w zaproszeniach na sesję.  Zaproszenia stanowią załączniki
Nr  4,  5  do  protokołu.  Zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  projektu  porządku  obrad  będą
zgłaszane uwagi bądź propozycje zmian.

W związku z tym, iż uwag ani wniosków nie zgłoszono Przewodniczący zarządził głosowanie
nad porządkiem obrad.

Rada Gminy w zarządzonym jawnym głosowaniu (za – 12, przeciw – 0, wstrz. – 0) przyjęła
następujący porządek obrad:

1) Otwarcie sesji.
2) Przyjęcie porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4) Informacja o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.
5) Rozpatrzenie informacji o realizacji inwestycji na terenie Gminy Orla w I pół. 2018 r.
6) Rozpatrzenie  sprawozdania  finansowego  jednostki  samorządu  terytorialnego  wraz  ze

sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  gminy  Orla  za  2017  r.  –  podjęcie  uchwały  w
sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok.

7) Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2017 r.
8) Podjęcie uchwał Rady Gminy Orla:

a) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r.,
b) w sprawie diet przysługujących radnym Rady Gminy Orla,
c) w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Orla,
d) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  formie  darowizny  niezabudowanych

nieruchomości,  oznaczonych  nr  geodezyjnymi  34/2  i  34/4,  położonych  w obrębie
ewidencyjnym Krzywa,  



e) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  zabudowanej  nieruchomości  oznaczonej
numerem geodezyjnym 391/1 o powierzchni 900 m², położonej w obrębie wsi Orla
gm. Orla,

f) w  sprawie  przyjęcia  projektu  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania
ścieków na terenie gminy Orla,

g) w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich
wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na
czas nieoznaczony,

h) w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi
opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem  specjalistycznych
usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich
pobierania.

9) Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.
10)  Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.
11)  Wolne wnioski.
12)  Zakończenie obrad.

Ad.  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  protokołu  z
poprzedniej sesji będą wnoszone uwagi bądź zastrzeżenia. 
Uwag i zastrzeżeń do protokołu nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący zaproponował
przyjęcie protokołu bez odczytania.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania za – 12, przeciw – 0, wstrz. – 0 przyjęła bez
odczytania Protokół Nr XXVIII/18 sesji Rady Gminy Orla z dnia 10 maja 2018 r.

Ad. 4 i 5. Pan Piotr Selwesiuk – Wójt Gminy Orla wnioskował o połączenie dwóch punktów
porządku obrad, ponieważ informacja o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami oraz
informacja o realizacji inwestycji na terenie Gminy Orla w I półroczu 2018 r. częściowo ze
sobą się pokrywają.
Rada Gminy wyraziła zgodę na łączne rozpatrzenie informacji  wymienionych w pkt 4 i 5
porządku obrad.
Wójt Gminy odczytał następującą informację o realizacji inwestycji na terenie Gminy Orla w
I pół. 2018 r. (informacja stanowi załącznik Nr 6 do protokołu):
1. Rozbudowa,  przebudowa biologicznej  oczyszczalni  ścieków w Orli.  Wykonawca EKO-
BUDBRAND Sp.  z  o.o.  Sp.  k.,  ul.  Kępińska 62,  05-840 Brwinów na podstawie  umowy
GK.271.5.2017  z  dnia  28  lipca  2017  r.,  prowadzi  roboty  wykończeniowe  przy  realizacji
zadania. Dotychczas dokonano trzech częściowych odbiorów robót na kwotę 1 501 567,39 zł
brutto. Zgodnie z umową zakończenie robót powinno nastąpić do dnia 29 czerwca 2018 r.
Pozostała  kwota, którą należy zapłacić Wykonawcy wynosi 895 334,35 zł  brutto.  Wczoraj
wpłynęło oficjalne pismo o zakończeniu robót.
2.  Budowa  Gminnego  Centrum  Kultury  w  Orli.  Obecnie  trwają  prace  wykończeniowe
wewnątrz  budynku.  Częściowego  odbioru  robót  dokonano w dniu  29  grudnia  2017 r.  na
kwotę  961 969,79  zł  brutto.  Całkowita  kwota  inwestycji  wynosi  5 400 000,00  zł  brutto.
Zgodnie z umową zakończenie robót powinno nastąpić do dnia 15 września 2018 r. 
3.  Budowa budynku świetlicy  wiejskiej  w Spiczkach.  Trwają  prace  wykończeniowe przy
budowie świetlicy wiejskiej w Spiczkach. Zgodnie z umową Wykonawca WIKBUD Wiesław
Kiśluk, ul. Wysoka 72D/11 17-300 Siemiatycze roboty budowlane powinien zakończyć do
dnia 29 czerwca 2018 r. Całkowita kwota inwestycji  wynosi 406 890,75 zł.   Częściowego



odbioru  dokonano w dniu  21  września  2017 r.  na  kwotę  141 908,36 zł  brutto.  Pozostała
kwota,  do zapłaty po zakończeniu robót budowlanych wynosi  264 982,39 zł brutto. Wójt
dodał, iż termin zakończenia robót minął, w związku z tym zostaną naliczone wykonawcy
kary umowne.  Pracy nie  dużo zostało,  kwestie  białego montażu i  robót  porządkowych to
kwestia kilku tygodni. 
4. Po przeprowadzeniu przetargu nieograniczonego na realizację zadania pn.  „Przebudowa
drogi gminnej Nr 108267B w miejscowości Paszkowszczyzna” – w dniu 15 maja 2018 r.
podpisano umowę z Przedsiębiorstwem Drogowo-Mostowym „MAKSBUD” Sp. z o.o.  ul.
Mickiewicza  183,  17-100  Bielsk  Podlaski  na  realizację  zamówienia  za  cenę  ryczałtową
211 819,41 zł brutto, gwarancją jakości 36 miesięcy i terminem realizacji do dnia 28 września
2018 r.  
5.  Po ogłoszeniu przetargu nieograniczonego na realizację zadania pn.  „Przebudowa drogi
gminnej Nr 108278B oraz budowa odwodnienia w miejscowości Malinniki” w dniu 07 maja
2018  r.  wpłynęła  jedna  oferta,  złożona  przez  Przedsiębiorstwo  Drogowo-Mostowe
„MAKSBUD” Sp. z o.o. ul.  Mickiewicza 183, 17-100 Bielsk Podlaski,  które zaoferowało
realizację  przedmiotu zamówienia za cenę ryczałtową 1 217 287,73 zł  brutto,  z gwarancją
jakości  36  miesięcy  i  terminem  realizacji  zadania  14  września  2018  r.  Przetarg  został
unieważniony, ponieważ cena oferty przewyższyła kwotę, zarezerwowaną w budżecie gminy
tj. 799 385,00 zł. Ponownie w dniu 08 maja 2018 r. ogłoszono przetarg nieograniczony na
przedmiotowe zadanie.  Termin  składania  ofert  upłynął  24 maja  2018 r.  W wyznaczonym
terminie wpłynęły dwie oferty: oferta Nr 1 złożona przez UNIBEP S.A., ul. 3-go Maja 19, 17-
100  Bielsk  Podlaski,  który  zaoferował  realizację  przedmiotu  zamówienia  za  cenę
1 484 497,99 zł brutto, gwarancję jakości 60 miesięcy i termin realizacji zadania 29 września
2018r.,  oferta  Nr  2  złożona  przez  STRABAG  Sp.  z  o.o.,  ul.  Parzniewska  10,  05-800
Pruszków, który zaoferował realizację przedmiotu zamówienia za cenę 1 420 826,90 zł brutto,
gwarancję jakości 60 miesięcy i termin realizacji zadania 31 sierpnia 2018 r. Przetarg został
unieważniony, ponieważ cena najniższej oferty przewyższyła kwotę, którą zarezerwowano w
budżecie gminy tj. 799 385,00 zł, dlatego inwestycja najprawdopodobniej będzie robiona w
następnym roku. 
6.  Przeprowadzono przetarg nieograniczony na realizację  zadania pn.  „Dostawa żwiru na
drogi  gminne na terenie  Gminy Orla” W budżecie  gminy na sfinalizowanie  zamówienia
zarezerwowano kwotę w wysokości 200 000,00 zł.  Termin składania ofert wyznaczono na
dzień 27 kwietnia  2018 r. W wyznaczonym terminie wpłynęły dwie oferty złożone przez:
oferta Nr 1 Rogoza INC. Eugeniusz Rogoza, Krywiatycze 89, 17-106 Orla, który zaoferował
dostawę żwiru  za  cenę  37,02 zł/m3 brutto  oraz  oferta  Nr  2  Panią  Monikę  Tołwińską,  ul.
Norwida 10, 17-100 Bielsk Podlaski, która zaoferowała dostawę żwiru za cenę 35,50 zł/m3

brutto. W dniu 24 maja 2018 r. została podpisana umowa na realizację dostaw żwiru na drogi
gminne z Panią Moniką Tołwińską na 5600 m3. Dostawy mają być zrealizowane najpóźniej
do dnia 28 września 2018 r.  
7. Budowa placów zabaw z mini siłownią w miejscowościach Mikłasze, Malinniki i Wólka
Wygonowska w ramach projektu objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich  na
lata 2014-2020 dla operacji pt: „Podniesienie atrakcyjności turystyczno-rekreacyjnej gminy
Orla  poprzez  stworzenie  miejsc  do  aktywnego  wypoczynku  w  miejscowości  Malinniki,
Mikłasze i Wólka Wygonowska”.  W dniu 19 kwietnia 2018 r. rozesłano zapytania ofertowe
dotyczące budowy placów zabaw z mini siłownią w/w miejscowościach. W wyznaczonym
terminie tj. 30 kwietnia   2018 r. wpłynęły dwie oferty złożone przez: oferta Nr 1 NOVUM
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością spółka komandytowa, ul. Bolesława Chrobrego 1,
12-100 Szczytno, która zaoferowała realizację zmówienia za cenę 86 041,65 zł z terminem
realizacji do dnia 31 lipca 2018 r., oferta Nr 2 Croquet Sp. z o.o. Szczodre, k./ Wrocławia, ul.
Trzebnicka 81, 55-095 Mirków, która zaoferowała realizację zamówienia za cenę 81 008,13 zł



z terminem do dnia 30 czerwca 2018 r.   W dniu 16 maja br. została  podpisana umowa z
Croquet Sp. z o.o. Szczodre, k./ Wrocławia, ul. Trzebnicka 81, 55-095 Mirków na realizację
zadania. Zakończenie prac nastąpi do dnia 30 czerwca 2018 r. Prace zakończono i odebrano i
można korzystać z placów zabaw. 

Zadania realizowane wspólnie z  Powiatem Bielskim w Bielsku Podlaskim

1.  Po przeprowadzeniu przetargu nieograniczonego na realizację zadania pn.  „Przebudowa
drogi  powiatowej  Nr  1670B  ulica  w  m.  Krywiatycze”  w  wyznaczonym  terminie  tj.  26
stycznia 2018 r. wpłynęły dwie oferty złożone przez: oferta Nr 1 STRABAG Sp. z o.o., 05-
800 Pruszków,  ul. Parzniewska 10, który zaoferował realizację przedmiotu zamówienia za
cenę 1 816 474,41 zł  brutto,  gwarancję jakości 60 miesięcy  i  termin realizacji  zadania 14
sierpnia 2018 r., oferta Nr 2 Przedsiębiorstwo Drogowo-Mostowe MAKSBUD Sp. z o.o., 17-
100  Bielsk  Podlaski,  ul.  Mickiewicza  183,  które  zaoferowało  realizację  inwestycji  za
1 570 246,75 zł brutto, gwarancję jakości 60 miesięcy i termin realizacji 14 sierpnia 2018 r. W
dniu 27 kwietnia 2018 r., zawarta została umowa z Powiatem Bielskim w Bielsku Podlaskim
na  dofinansowanie  z  budżetu  Gminy  Orla  realizacji  przedmiotowego  zadania  w  kwocie
1 200 000,00 zł. Inwestycja dobiega końca. 
2. Przebudowa drogi powiatowej w Paszkowszczyźnie. Po  przeprowadzeniu  przetargu
nieograniczonego na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1681B ulicy w
m. Paszkowszczyzna” w wyznaczonym terminie wpłynęły dwie oferty złożone przez: oferta
Nr  1  STRABAG  Sp.  z  o.o.,  05-800  Pruszków,   ul.  Parzniewska  10,  który  zaoferował
realizację  przedmiotu  zamówienia  za  cenę  1 416 024,41  zł  brutto,  gwarancję  jakości  60
miesięcy  i  termin  realizacji  zadania  28  września  2018  r.,  oferta  Nr  2  Przedsiębiorstwo
Drogowo-Mostowe MAKSBUD Sp. z o.o.,  17-100 Bielsk Podlaski,  ul.  Mickiewicza  183,
które  zaoferowało  realizację  inwestycji  za  1 080 735,63  zł  brutto,  gwarancję  jakości  60
miesięcy i termin realizacji  28 września 2018 r.  W dniu 24 maja 2018 r.,  zawarta została
umowa  z  Powiatem  Bielskim  w  Bielsku  Podlaskim  na  dofinansowanie  realizacji
przedmiotowego zadania w kwocie 811 500,00 zł. 
3.  Wykonanie  dokumentacji  na  przebudowę  drogi  powiatowej  Nr  1681B  ulica  w
miejscowości  Koszki. W dniu  27  kwietnia  2018  r.,  zawarta  została  umowa  z  Powiatem
Bielskim  w  Bielsku  Podlaskim  na  dofinansowanie  z  budżetu  Gminy  Orla  opracowania
dokumentacji projektowo – kosztorysowej przedmiotowego zadania w wysokości 25 000,00
zł. Dokumentacja jest w trakcie opracowania. 

4. Stała organizacja ruchu – wykonanie oznaczenia poziomego „Droga powiatowa Nr
1654B Bielsk Podlaski – Orla”. W dniu 24 maja 2018 r. została zawarta umowa z Powiatem
Bielskim  w  Bielsku  Podlaskim  na  dofinansowanie  z  budżetu  Gminy  Orla  opracowania
dokumentacji  i  realizacji  oznaczenia  poziomego  i  pionowego  przedmiotowego  zadania  w
wysokości 30 000,00 zł. W dniu 15 czerwca 2018 r. została podpisana umowa na realizację
inwestycji  oznaczenia  poziomego  i  pionowego  na  drodze  powiatowej  Nr  1654B  Bielsk
Podlaski –Orla. Termin realizacji przedmiotowego zadania do dnia 10 września 2018r.  

5. Opracowanie dokumentacji na: „Przebudowę  drogi powiatowej Nr 1686B Gredele –
Gredele Kolonia – do skrzyżowania z drogą gminną nr 108273B”, „Przebudowę  drogi
powiatowej Nr 1603B Szczyty Dzięciołowo – Szczyty Nowodwory wraz z parkingiem
przy  cerkwi”,  „Przebudowę  drogi  powiatowej  Nr  1678B  Mikłasze  -  do  torów
kolejowych”.  Powiatowy Zarząd Dróg w Bielsku Podlaskim w dniu  13 czerwca  2018 r.
zamieścił  na  stronie  internetowej  zapytanie  ofertowe  na  opracowanie  przedmiotowych
dokumentacji. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 21 czerwca 2018r. Przywiduje się,



dofinansowanie z budżetu Gminy Orla dla Powiatu Bielskiego na opracowanie dokumentacji
powinno wynieść ok. 70 000,00 zł.

6. Dokumentacja na rozbudowę drogi powiatowej Nr 1681B na odcinku od ul. 1-go Maja
w Orli – koniec miejscowości Koszele
1. Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1681B na odcinku droga gminna Nr 108268B – koniec
m. Koszele:
- długość odcinka 0,34 km
- wartość 903 000 zł (ceny z 2017r.)
Dokumentację  można  składać  do  pozwolenia  ZRID.  Uzyskanie  pozwolenia  spowoduje
konieczność dokonania wypłaty odszkodowania w wysokości ok. 50 000 zł (do wyburzenia
stodoła w Koszelach).
2. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1681B na odcinku Orla – do skrzyżowania z ul. gminną
w Koszelach o długości 0,64 km. Szacunkowy koszt 1 400 000 zł (ceny z 2017r.). Możliwość
uzyskania pozwolenia do końca br.
7. Dokumentacja na przebudowę drogi powiatowej Nr 1654B ul. Kleszczelowska w Orli. 
Przebudowa drogi powiatowej Nr 1654B ul. Kleszczelowska w Orli o długości 1,15 km.
Szacunkowa wartość 1 900 000 zł (ceny grudzień 2015r.). Stan prawny gruntów uregulowany.
Dokumentację  należy  uzupełnić  z  uwagi  na  zmianę  przepisów  o  zaktualizowany  operat
wodno-prawny i uzyskać pozwolenie na roboty od konserwatora zabytków. Jeżeli przyszła
Rada podejmie decyzję o realizacji inwestycji będzie można ją realizować w przyszłym roku. 

W dalszej części Wójt poinformował, iż w okresie międzysesyjnym: 

1) w wyznaczonym terminie do 16 maja 2018 r. do godz. 10.00 nie wpłynęła żadna oferta
w postępowaniu  przetargowym na  realizację  projektu  pn.:  „Budowa mikroinstalacji
fotowoltaicznych i kolektorów słonecznych w gminie Orla” dofinansowanego w ramach
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 2014-2020,
Oś  Priorytetowa  V Gospodarka  niskoemisyjna,  Działanie  5.1  Energetyka  oparta  na
odnawialnych  źródłach  energii.   W  związku  z  powyższym,  po  uzyskaniu  zgody
Instytucji Zarządzającej, w dniu 25 maja 2018 r. został ponownie ogłoszony przetarg
unijny na realizację w/w projektu. Otwarcie ofert nastąpi w dniu 3 lipca 2018 r. Termin
realizacji zadania został ustalony do 23 listopada 2018 r.

2) zgodnie  z  umową GK.7011.37.2017 z  dnia  20  kwietnia  2018 r.  wykonano roboty
regeneracyjne i naprawcze boiska sportowego w miejscowości Koszele, a w dniu 21
czerwca  2018  r.  dokonano  odbioru  zrealizowanych  prac.  Całkowita  wartość
realizowanego zadania  wynosiła  32 944,82 zł  brutto.  Sprawa z Wykonawcą,  który
popełnił błędy techniczne, została skierowana do Sądu. Czekamy na termin rozprawy;

3) w  dniu  25  czerwca  2018  r.  Sejmik  Województwa  Podlaskiego  przyjął  uchwałę  w
sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Województwa Podlaskiego w ramach
„Programu odnowy wsi województwa podlaskiego” na realizację przez gminy zadań
istotnych dla sołectw z terenu województwa. Gmina Orla otrzymała dofinansowanie w
wysokości 10 000 zł na realizację zadania pn.: „Budowa placu zabaw z mini siłownią w
miejscowości  Reduty”,  zgłoszony  przez  Radę  Sołecką  Sołectwa  Reduty.  Wartość
zadania to 34 604,07 zł. W dniu 4 lipca 2018 r. planowane jest podpisanie umowy.

4) metodą gospodarczą zagospodarowano na nowo działkę przed  Urzędem Gminy Orla -
wykonano nasadzenia, a teren wysypano grysem kamiennym. Koszt zakupu materiałów
wyniósł 4 864,04 zł. Ustawiono także wieżę kwiatową w parku. Wójt dodał, iż projekt
zagospodarowania – to jego koncepcja, a nie firmy z zewnątrz;



5) prowadzone  są  rozmowy z  przedstawicielami  firmy  odzieżowej  z  Poznania,  którzy
poszukują  lokalizacji  dla  inwestycji  polegającej  na  budowie  szwalni  materacy.
Reprezentanci inwestora obejrzeli działkę w Orli przy drodze do Mikłasz. Ponadto biorą
oni pod uwagę lokalizacje  w Bielsku Podlaskim i w Hajnówce. Docelowo szwalnia
miałaby zatrudniać 150 osób;

6) przeprowadzono postępowanie w formie zapytania cenowego na opiekę serwisową i
udostępnianie  systemów  wykorzystywanych  w  Urzędzie  Gminy  Orla.
Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma ZETO S.A. z siedzibą w Białymstoku. Roczny
koszt usług serwisowych opiewa na kwotę 16 898,71 zł;

7) przeprowadzono  postępowanie  w  formie  zapytania  cenowego  mające  na  celu
wyłonienie  firmy  zajmującej  się  odbiorem  i  zagospodarowaniem  odpadów  z
nieruchomości  gminnych.  Jedyną ofertę  złożyła firma MPO z Białegostoku i  z nią
zostanie podpisana umowa;

8) równano również inne dogi dojazdowe do pól na terenie Gminy Orla;

9) odkrzaczono rowy przy drogach w miejscowości Gredele i Reduty;
10) naprawiono przepusty drogowe w miejscowości: Koszele i Mikłasze;

11)  usunięto  awarie  wodociągowe w miejscowościach:  Malinniki,  Baranowce,  Wólka
Wygonowska, wymieniono hydrant w miejscowości Koszki;

12) 3  czerwca  br.  przy  Szkole  Podstawowej  w  Orli  już  po  raz  VI  odbył  się  Piknik
Rodzinny  z  okazji  Dnia  Dziecka.  Rozegrano  również  III  "Turniej  Piłki  Nożnej
Młodych  Orłów  w  Orli  o  Puchar  Eurowatt"  pod  Patronatem  Wójta  Gminy  Orla.
Turniej wygrała drużyna z Orli;

13) 2 czerwca br. w Grodnie odbył się XII Republikański Festiwal Kultur Narodowych, w
trakcie  którego  prezentowały  się  mniejszości  narodowe  zamieszkujące  na  terenie
Białorusi. Na Festiwal z województwa podlaskiego zostały zaproszone dwa zespoły:
zespół "Orlanie" działający przy Gminnym Ośrodku Kultury w Orli oraz "Wasiloczki"
z Bielskiego Domu Kultury;

14) 9 czerwca br. w Muzeum Historii Żydów Polskich w Warszawie odbyło się spotkanie
podsumowujące dla koordynatorów lokalnych oraz osób wspierających "Muzeum na
kółkach".  W spotkaniu  wzięli  udział  koordynatorzy  z  Choroszczy,  Nowego Sącza,
Tarnobrzegu i Orli;

15) 19  czerwca  br.  w  Szkole  Podstawowej  w  Orli  rozstrzygnięto  konkurs  plastyczny
"Zagrożenia  w  gospodarstwie  rolnym  w  oczach  dziecka",  zorganizowany  przez
Okręgowy Inspektorat Pracy w Białymstoku pod patronatem Wójta Gminy Orla. W
konkursie udział wzięło 10 uczniów Szkoły Podstawowej w Orli. Wójt Gminy Orla -
wręczył  wszystkim  uczestnikom  konkursu  nagrody,  zaś  najciekawsze  trzy  prace
zostały nagrodzone przez Okręgowy Inspektorat Pracy w Białymstoku;

16) 22 czerwca w Szkole Podstawowej w Orli miało miejsce uroczyste zakończenie roku
szkolnego  2017/2018.  Podczas  uroczystości  najlepsi  uczniowie  otrzymali  listy
przyznające  stypendia  Wójta  Gminy  Orla.  Za  II  półrocze  stypendia  otrzymało  36
uczniów,  w  tym  9  kończących  naukę.  Wartość  stypendiów  przyznanych  w  roku
szkolnym 2017/2018 wyniosła  28 750 zł; 

17) do 30 czerwca 2018 r. można zgłaszać się do udziału w Turnieju Tenisa Ziemnego o
Puchar Przewodniczącego Rady Gminy Orla oraz w Turnieju w Piłce Nożnej o Puchar
Wójta Gminy Orla. Rozgrywki odbędą się odpowiednio 7-8 lipca (turniej tenisa) i w
miesiącach lipiec-sierpień w turnieju piłki nożnej;



18) 21 czerwca został ogłoszony XII Gminny Konkurs na „Najlepiej utrzymaną posesję na
terenie Gminy Orla”. Zgłoszenia do konkursu należy składać do 6 sierpnia 2018 r. w
sekretariacie Urzędu Gminy Orla;

19) prowadzone  są  postępowania  administracyjne  zmierzające  do  określenia
środowiskowych uwarunkowań realizacji inwestycji związanych z:

- przebudową drogi krajowej nr 66 na odcinku Podbiele- Suchowolce. Wójt dodał,
iż rozpowszechniane są pogłoski o tym, iż inwestycja nie jest realizowana z uwagi
na interwencję ekologów. Wyjaśnił, iż na chwilę obecną nic mu na ten temat nie
wiadomo, a postepowanie jest prowadzone;
- przebudową drogi powiatowej – ulicy we wsi Koszki.

- powiatowej - ulicy we wsi Koszki. 
20) prowadzone są działania mające na celu połącznie instytucji kultury: Gminnego Ośrodka
Kultury w Orli  oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w Orli.  Z uwagi na fakt, iż biblioteka
zostanie  przeniesiona  do  nowego  budynku  GCK  w  Orli,  nie  widzi  potrzeby,  aby
funkcjonowali w nim dwaj dyrektorzy.

Na zakończenie Wójt poinformował, iż wraz z Przewodniczącym Rady Gminy uczestniczył w
pogrzebie żony sołtysa Moskiewiec,  Pana Włodzimierza  Tomczuka.  Przekazał  jeszcze raz
kondolencje. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Wójtowi Gminy Orla za wypowiedź. 
Poprosił o zgłaszanie ewentualnych zapytań do przedstawionej informacji. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad.6. Przewodniczący Rady Gminy Orla przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku
obrad dotyczącego rozpatrzenia sprawozdania finansowego jednostki samorządu terytorialnego
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Orla za 2017 r. Przypomniał, iż materiały
w omawianym przedmiocie sprawy zostały przekazane wszystkim radnym i były przedmiotem
ich analizy. Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy do sprawozdań będą wnoszone pytania
bądź uwagi. 
Wniosków i zapytań nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy Orla poddał
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017
r. 
W wyniku jawnego głosowania „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrz.” – 0 Rada Gminy podjęła
uchwałę Nr XXIX/209/18 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 r. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.

Ad.  7. Następnie  Przewodniczący  Rady zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  będą  zgłaszane
wnioski,  bądź  zapytania  do  zapisów  ujętych  w  projekcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia
absolutorium Wójtowi Gminy Orla z tytułu wykonania budżetu gminy za 2017 r.
Dyskusji w przedmiocie projektu uchwały nie podjęto.  W związku z tym Przewodniczący
zarządził głosowanie. 
W wyniku jawnego głosowania „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrz.” – 0 Rada Gminy podjęła
uchwałę Nr XXIX/210/2018 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Orla z
tytułu wykonania budżetu gminy za 2017 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

Ad.  8. Przewodniczący  Rady  Gminy  Orla przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu
porządku obrad „Podjęcie  uchwał”.  Poinformował,  iż  pierwsza uchwała  dotyczy zmian w
budżecie gminy na 2018 r.



Do projektu dokumentu pytań oraz wniosków nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący
zarządził głosowanie jawne.
12 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrz.” Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XXIX/211/18 w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy oznajmił,  iż  radni  na  posiedzeniach  komisji
analizowali również projekt uchwały w sprawie diet przysługujących radnym Rady Gminy
Orla.
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt. Poinformował, iż wysokość diet radnych nie
ulega  zmianie.  Uregulowano  natomiast  kwestie  związane  z  nieusprawiedliwioną
nieobecnością radnych na sesji i komisji. Każda nieobecność nieusprawiedliwiona  powoduje
zmniejszenie diety o 100 zł. 
W związku z tym, iż radni nie zgłosili pytań i uwag Przewodniczący poddał projekt uchwały
pod głosowanie.
Głosami  12  –  „za”,  0  –  „przeciw”,  0  –  „wstrz.  się”  Rada  Gminy  podjęła  uchwałę  Nr
XXIX/212/2018 w sprawie diet przysługujących radnym Rady Gminy Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem, czy będą zgłaszane wnioski,
bądź zapytania  do projektu  uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania  konsultacji
z mieszkańcami Gminy Orla. Poprosił o ewentualną dyskusję nad zapisami projektu.
Pytań, wniosków i uwag Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania („za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrz.” – 0) podjęła
uchwałę  Nr  XXIX/213/18  w  sprawie  zasad  i trybu  przeprowadzania  konsultacji
z mieszkańcami Gminy Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy stwierdził,  iż  kolejna  uchwała  dotyczy  wyrażenia
zgody  na  zbycie  w  formie  darowizny  niezabudowanych  nieruchomości,  oznaczonych  nr
geodezyjnymi  34/2  i  34/4,  położonych  w  obrębie  ewidencyjnym  Krzywa.  Przypomniał
radnym, iż treść uchwały była analizowana na posiedzeniach komisji. Następnie zwrócił się z
zapytaniem  do  radnych,  czy  będą  zgłaszali  uwagi  bądź  zapytania  do  zapisów  ujętych  w
uchwale.
Do projektu dokumentu pytań oraz wniosków nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący
zarządził głosowanie jawne.
12 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrz.” Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XXIX/214/18 w
sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  w  formie  darowizny  niezabudowanych
nieruchomości,  oznaczonych  nr  geodezyjnymi  34/2  i  34/4,  położonych  w  obrębie
ewidencyjnym Krzywa.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy oznajmił,  iż  kolejny  wniesiony  pod  obrady  Rady
projekt  uchwały  dotyczy  wyrażenia  zgody  na  nabycie  zabudowanej  nieruchomości
oznaczonej numerem geodezyjnym 391/1 o powierzchni 900 m², położonej w obrębie wsi



Orla  gm.  Orla.  Przewodniczący  poprosił  o  ewentualna  dyskusję  w  danym  przedmiocie
sprawy.
Wójt wyjaśnił,  iż  chodzi  o  nieruchomość  w  sąsiedztwie  nowego  budynku  GCK w Orli,
zabudowaną byłym barem. Chcemy ją nabyć, aby zagospodarować teren (parking, klomby).
W związku z brakiem wniosków i uwag Przewodniczący Rady poddał projekt uchwał pod
głosowanie.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania za – 12, przeciw – 0, wstrz. – 0 podjęła uchwałę
Nr XXIX/215/18  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie zabudowanej nieruchomości
oznaczonej numerem geodezyjnym 391/1 o powierzchni 900 m², położonej w obrębie wsi
Orla gm. Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

Kolejny projekt uchwały dotyczył przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i
odprowadzania ścieków na terenie gminy Orla.
Radni nie zgłosili pytań i uwag do projektu dokumentu, w związku z czym Przewodniczący
poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosami  12  –  „za”,  0  –  „przeciw”,  0  –  „wstrz.  się”  Rada  Gminy  podjęła  uchwałę  Nr
XXIX/216/18  w  sprawie  przyjęcia  projektu  Regulaminu  dostarczania  wody  i
odprowadzania ścieków na terenie gminy Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy oznajmił,  iż  radni  na  posiedzeniach  komisji
analizowali  również  projekt  uchwały w sprawie  określenia  zasad  nabywania,  zbywania  i
obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony
dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony.
W związku z tym, iż radni nie zgłosili pytań i uwag Przewodniczący poddał projekt uchwały
pod głosowanie.
Głosami  12  –  „za”,  0  –  „przeciw”,  0  –  „wstrz.  się”  Rada  Gminy  podjęła  uchwałę  Nr
XXIX/217/2018  w  sprawie  określenia  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy
niż trzy lata lub na czas nieoznaczony.
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy o przesłanki powstania
projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.

Wójt  stwierdził,  iż  na poprzedniej  sesji  sołtys  M. Chmielewski  słusznie zauważył,  że
dotychczasową uchwałę należałoby zmienić. W przygotowanej uchwale koszt jednej godziny
usług opiekuńczych wynosi 1 % kwoty najniższej emerytury tj. 10,30 zł, zaś koszt godziny
specjalistycznych usług opiekuńczych  wynosi 1,2 % kwoty najniższej emerytury tj. 12,36 zł.
Wysokość odpłatności za usługi uzależniona jest od sytuacji rodzinnej oraz dochodu osoby
lub  rodziny  ubiegającej  się  o  świadczenie. Kryterium  dochodowe  dla  osoby  samotnie
gospodarującej wynosi 634 zł,  dla osoby w rodzinie 514 zł.  Ponadto, niezależnie od dochodu
za usługi opiekuńcze nie będą płacili mieszkańcy, którzy ukończyli 85 lat. 



Pytań nie zgłoszono wobec czego w wyniku jawnego głosowania „za” – 12, „przeciw” – 0,
„wstrz.”  –  0  Rada  Gminy  podjęła  uchwałę  Nr  XXIX/218/2018  w  sprawie  określenia
szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych
dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub
całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

Ad.  9.  W  punkcie wnioski,  interpelacje  i  zapytania  radnych  głos  zabrała  radna  Maria
Sajewicz, która w imieniu społeczności wsi Wólka Wygonowska podziękowała Wójtowi za
utworzenie placu zabaw we wsi. 
Innych wypowiedzi nie odnotowano. 

Ad. 10. W punkcie „wolne wnioski” głos zabrali:

Wójt Gminy  odniósł się do kwestii suszy i związanym z nią działaniom. Mamy sytuację,
która powinna być inaczej rozwiązana.  Z jednej strony są rolnicy, którzy ponieśli straty w
uprawach, którzy składają wnioski o szacowanie strat. Wnioski te składane są na całe areały,
które  w  niektórych  przypadkach  dotyczą  kilkuset  ha.  Nie  wie,  czemu  ma  służyć  to
szacowanie.  Jest  mowa  o  ulgach,  zwolnieniach,  dopłatach  dla  rolników,  Wicewojewoda
Podlaski wypowiada się że gminy są przygotowane na rozwiązanie problemów. Tym czasem,
Gmina  (inne  gminy  również)  nie  otrzymały  na  chwilę  obecną  żadnych  pieniędzy,  żeby
pomagać  rolnikom. Gmina  jest  zobowiązana  do  wyznaczenia  swoich  przedstawicieli  do
składu  komisji  do  szacowania  strat.  Swoich  przedstawicieli  zgłaszają  także  Ośrodki
Doradztwa Rolniczego, Podlaska Izba Rolnicza. Z ramienia Gminy Orla w pracach komisji
będą brać udział: Pani Ewa Dmitruk, Pani Natalia Demianiuk oraz Pan Jerzy Mirończuk, co
jego  zdaniem  będzie  destabilizować  pracę  urzędu.  Poinformował,  iż  jest  to  praca
nieodpłatana, która ze względu na szacowanie ogromnych powierzchni może potrwać kilka
miesięcy. Do momentu wysłania przez nas wniosku nie było kandydatów z izb rolniczych,
wiec telefonowano do sołtysów i namawiano ich do pracy w komisji. Ponadto - to Wójt ma
zapewnić transport i obsługę Komisji.

W dalszej części głos zabrał Pan Aleksander S. mieszkaniec Malinnik. Przypomniał,
iż swego czasu na sesji poruszał temat budowy stacji BTS. Wtedy była jedna wieża teraz są
już trzy.  Zauważył,  że  tylko radny i  sołtys z  Malinnik  podejmowali  kroki,  aby stacja  nie
powstała  w obrębie wsi.  Pozostali  radni  nie  zrobili  w tym kierunku nic.   W rezultacie  w
obrębie wsi powstaną 3.  Można było przecież  zająć stanowisko w tej  sprawie,  tak jak to
zrobiły  Rady  Gmin   Supraśla  i  Wasilkowa  w  takiej  sytuacji.  Doszły  go  słuchy,  że
przedstawiciele  sieci  T-Mobile szukają  miejsca  na  lokalizację  stacji.  Kontynuując  temat
poinformował, iż zapoznał się ze stanowiskiem Samorządowego Kolegium Odwoławczego, z
którego  wynika,  że  tylko  jedna  osoba  jest  przeciwna  budowie  stacji.  Mieszkańcy  są
zawiedzeni,  poza  tymi,  na  których  nieruchomościach  będą  posadowione  stacje.  Głos
mieszkańców nie jest brany pod uwagę, a Wójt powie, że to nie jego sprawa – bo to nie gmina
prowadzi postępowanie. Ze strony Gminy Orla i Rady Gminy nie widzi pomocy. Następnie
wspomniał  o  remoncie  drogi  krajowej  nr  66.  Remont  się  zaczął,  a  wybudowana  ścieżka
rowerowa, doprowadziła do tego, że posesje są zalewane.  W tym przypadku Wójt również
odpowie, że to droga krajowa, więc nie jest to kwestia Gminy Orla. Kontynuując temat Pan
Aleksander S. zauważył, iż obserwując nasz region widać, że budowane są obwodnice. Podał
przykład drogi Narewka- Michałowo, Zabłudów-Narew. Biorąc pod uwagę natężenie ruchu



na drodze przebiegającej przez Malinniki – nic się nie zmieni, a nasza miejscowość będzie
skansenem. Ceny nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży spadły. Przykładem jest jedno
z siedlisk przeznaczone do sprzedaży za cenę 50 tys. złotych, jest  to jego zdaniem wynik
wiatraków  i  stacji  BTS.  Gmina  może  jest  bogatsza,  ale  mieszkańcy  stają  się  biedniejsi.
Następnie  Pan  Aleksander  S.  przypomniał,  że  na  ostatnim  zebraniu  wiejskim  we  wsi
Malinniki  Sekretarz  Gminy  mówiła,  że  w  momencie,  gdy  zacznie  się  wywłaszczanie
nieruchomości pod nową drogę – to będą zapewne protesty. Jednak mieszkańców nikt nie
pytał,  co sądzą na ten temat.  On natomiast rozmawiał z mieszkańcami i oni inaczej na to
patrzą.  
Pan Aleksander S. wyraził swoje stanowisko również na temat  boiska w Koszelach – które
jego zdaniem nie wygląda jak boisko, a tym czasem pieniądze na jego budowę były duże.
Podał przykład Czeremchy, gdzie powstała nowa płyta z automatycznym nawodnieniem za 80
tys.  złotych.  Mieszkańcy  postawieni  zostali  przed  faktem  dokonanym,  więc  uznał,  że
przyjedzie na sesje i o wszystkim opowie.

Przewodniczący Rady Gminy Orla zwrócił uwagę Panu Aleksandrowi S., aby nie prowadził
kampanii wyborczej na sesji. 
Pan  Aleksander  S.  stwierdził,  iż  nie  prowadzi  kampanii,  a  chce tylko,  aby mieszkańcy o
wszystkim wiedzieli. 
Radny E. Kalina odnosząc się do wypowiedzi Pana Aleksandra S. dot. budowy obwodnicy –
zauważył, że społeczeństwo we wsiach się starzeje, a my wymagamy tego na co nas nie stać.
Zapytał, jakie czynności podjął w tej sprawie Pan Aleksander S.? 
Pan Aleksander S. zakomunikował, że zbierał podpisy mieszkańców i rozmawiał z nimi. 
Radny E.  Kalina zauważył,  że  wymienia  się  radnego  i  sołtysa  z  Malinnik,  którzy  byli
zaangażowani w to, aby stacje telefoniczne nie powstały we wsi. On jednak nie wie do końca,
czy rzeczywiście oni byli w to zaangażowania, bo są to tylko Pana stwierdzenia, ale oczernia
Pan pozostałych radnych i zarzuca im, że nie podejmowali czynności w tej sprawie. Czy Pan
będąc radnym w poprzedniej kadencji tak dużo zrobił?
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zwięzłe pytania o faktycznym stanie gminy, a nie
prowadzenie dyskusji, bo będzie musiał odebrać głos mówcy. 

Sołtys wsi Dydule Pan Antoni Gołub nawiązując do tematu trwającej suszy stwierdził, że to
bardzo  duży  problem,  gdyż  rolnicy  ponieśli  koszty,   a  plony  będą  stanowiły  50%.  Nie
wiadomo co dalej.  Komisja  musi  być i  szacować straty.  Minister  Rolnictwa wspominał  o
indywidualnych  kwotach  pieniężnych,  a  czy  rzeczywiście  tak  będzie  przekonamy  się  w
najbliższym czasie.

Przewodniczący  Rady  Gminy stwierdził,  iż  jego  zdaniem  odgórnie  powinny  być
podejmowane decyzje donośnie odszkodowań rolnikom, a tym czasem na gminy nakładane są
dodatkowe obowiązki. 

Następnie mieszkaniec Orli Pan Sergiusz S. na wstępie zauważył że jeśli ktoś nie zna ustawy
o samorządzie gminy niech nie mówi, że zabierze głos mówcy. Następnie zapytał ile wynosi
na dzień dzisiejszy zadłużenie Gminy Orla.

Skarbnik Gminy poinformowała, iż jest to kwota 100 000 zł. Informacja o stanie zadłużenia
gminy zawarta będzie w sprawozdaniu z wykonania budżetu  za I półrocze 2018 r.

Radny M. Mincewicz zapytał o wniosek Policji, dotyczący dofinansowania zakupu psa, czy
wspomożemy jednostkę?



Wójt Gminy przypomniał, iż wniosek radni otrzymali na posiedzeniach komisji do analizy.
Decyzja nie zapadła jeszcze, a do tematu wrócimy na następnych posiedzeniach.
Odnosząc  się  do  wypowiedzi  Pana  Aleksandra  S.,  Wójt  wyjaśnił,  iż  gmina  nie  realizuje
zarówno przebudowy drogi krajowej, jak i budowy wież dlatego zarówno mieszkańcy, a także
Wójt  oraz  Rada  Gminy  mają  takie  samo  prawo  brania  udziału  w  tych  postępowaniach.
Stwierdzenia,  że wiatraki mają wpływ na ceny nieruchomości  w Malinnikach można jego
zdaniem pomiędzy  bajki  włożyć.  Następnie  zapytał  Pana  Aleksandra  S.,  gdzie  był  z  kim
rozmawiał  o  tym,  żeby  droga  przebiegała  poza  wsią  tj.  żeby  powstała  obwodnica  drogi
krajowej nr 66. Poinformował, iż ten odcinek drogi był w złym stanie, a o jej remont zabiegał
zarówno on jak i  Burmistrz Kleszczel.  Dodał,  że on także zna stanowisko mieszkańców,
radnego i sołtysa wsi malinniki, dotyczące budowy wież, a wszystkie atrybuty prawne zostały
wykorzystane.  Natomiast  nie  pisał  Pan żadnych pism, w których wynikałoby,  że jest  Pan
przeciwny  budowie  stacji  bazowych.  Wyraził  pogląd,  iż  zanim  się  zacznie  zrzucać
odpowiedzialność na kogoś, trzeba ocenić swoje działania. 

Pan Aleksander S. stwierdził,  iż mieszkańcy zostali postawieni przed faktem dokonanym,
więc pisanie pism mija się z celem, natomiast pisma odnośnie stacji wychodzą z jego rodziny.

Wójt Gminy stwierdził, że w tej sytuacji  są panu wiadome działania robione w tej materii. 

Pan Aleksander S. poinformował, iż wie, że były robione badania (Wójt ma to na piśmie),
ale nikt tego u Wójta nie widział. Przyjechała osoba, która te badania wykonała, natomiast
jego zdaniem wypadałoby poinformować mieszkańców, że taka osoba przyjedzie, a nie tylko
stworzono dokument i włączono go do postepowania administracyjnego.

Wójt Gminy poinformował, iż Gmina o działaniach GDDKiA dowiaduje się na takim samy
etapie  jak  mieszkańcy  Malinnik.  Zamiast  się  cieszyć,  że  droga  zostanie  przebudowana,
szukacie minusów. Przeniesienie drogi w inne miejsce wiązałoby się z wykupem gruntów i z
o wiele większymi kosztami. Pytanie, czy byłaby zgoda GDDKiA i rządu na budowę nowego
odcinka  drogi  i  o  nowym  przebiegu.  Ponadto  byłyby  najprawdopodobniej  protesty
mieszkańców w tej  sprawie  i  wówczas  byłby pretensje,  o  to  dlaczego  Wójt  pozwolił  na
działania mające na celu wywłaszczanie nieruchomości – do czego zapewne by doszło. 

Do dyskusji włączył się Pan Dariusz W. mieszkaniec Malinnik. Przypomniał, iż na zebraniu
wiejskim w miejscowości Malinniki, w którym uczestniczył Wójt była mowa o przebudowie
drogi krajowej Nr 66. Wójt wówczas mówił, żeby  w razie pytań iść do oddziału GDDKiA w
Bielsku Podlaskim. W oddziale dowiedział się o tym, że na chwilę obecną nie ma dostępu do
4 swoich pól. Wskazali mu dojazd z tyłu – niestety nie mam tego dojazdu, bo jest tam inna
działka.  Obecna  przebudowa  jest  na  niekorzyść  rolnika.  Jeśli  byłaby  to  nowa  droga,
wykonano by konkretne zjazdy. Wyraził pogląd, że jeśli Gmina Orla dokłada pieniądze do
budowy dróg powiatowych, niech partycypuje także w kosztach budowy drogi krajowej, żeby
zrobiono ją dobrze,  z pożytkiem dla mieszkańców, wtedy ludzie  nie będą przychodzili  na
skargi. Dodał, że chodnik we wsi został zrobiony w taki sposób, że lewa jego strona jadąc z
Bielska Podlaskiego jest zalana. 
Wójt Gminy jeszcze raz podkreślił,  iż nie ma wpływu na decyzje GDDKiA. Mieszkańcy
mają prawo do udziału w postępowaniu. Natomiast to, że podpowiada mieszkańcom do kogo
się udać w razie wątpliwości - robi to w dobrej wierze.  
Pan Dariusz W. zapytał, kiedy gmina dowiedziała się o planach przebudowy drogi krajowej
Nr 66, czy było to w marcu 2018 r.?



Wójt poinformował,  iż  w  chwili  obecnej  nie  pamięta,  natomiast  było  to  wtedy,  gdy
informował o tym sołtysa i radnego ze wsi Malinniki. 

Pan A. Gołub zasugerował, aby podjąć działania mające na celu wykonanie melioracje pól, a
następnie scalenie gruntów. Ponoć jest możliwość pozyskania na ten cel funduszy z UE.

Radny E. Kalina odnosząc się do wypowiedzi swoich przedmówców oznajmił, iż radni z
Malinnik w poprzednich kadencjach nie byli przeciwni dofinansowywaniu przebudowy dróg
powiatowych na terenie gminy Jeżeli Gmina nie dofinansuje przebudowy tych dróg - nie będą
one robione.  Radni nie byli  przeciwni też budowie boiska w Koszelach,  czy też budowie
Farmy Wiatrowej. Zauważył, że on miał inną koncepcję na boisko, mimo to była „za” jego
budową. Tym czasem słyszy, że jest odpowiedzialny za sytuację jaka powstała w związku z
boiskiem w Koszelach. 

Innych wypowiedzi w tym punkcie obrad nie odnotowano.

Ad.  11. W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy
podziękował radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji po czym zamknął sesję.

   Protokołowała    Przewodniczący Rady

 Mariola Kubajewska                                     Aleksander Klin


	1. Rozbudowa, przebudowa biologicznej oczyszczalni ścieków w Orli. Wykonawca EKO-BUDBRAND Sp. z o.o. Sp. k., ul. Kępińska 62, 05-840 Brwinów na podstawie umowy GK.271.5.2017 z dnia 28 lipca 2017 r., prowadzi roboty wykończeniowe przy realizacji zadania. Dotychczas dokonano trzech częściowych odbiorów robót na kwotę 1 501 567,39 zł brutto. Zgodnie z umową zakończenie robót powinno nastąpić do dnia 29 czerwca 2018 r. Pozostała kwota, którą należy zapłacić Wykonawcy wynosi 895 334,35 zł brutto. Wczoraj wpłynęło oficjalne pismo o zakończeniu robót.
	1. Po przeprowadzeniu przetargu nieograniczonego na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1670B ulica w m. Krywiatycze” w wyznaczonym terminie tj. 26 stycznia 2018 r. wpłynęły dwie oferty złożone przez: oferta Nr 1 STRABAG Sp. z o.o., 05-800 Pruszków, ul. Parzniewska 10, który zaoferował realizację przedmiotu zamówienia za cenę 1 816 474,41 zł brutto, gwarancję jakości 60 miesięcy i termin realizacji zadania 14 sierpnia 2018 r., oferta Nr 2 Przedsiębiorstwo Drogowo-Mostowe MAKSBUD Sp. z o.o., 17-100 Bielsk Podlaski, ul. Mickiewicza 183, które zaoferowało realizację inwestycji za 1 570 246,75 zł brutto, gwarancję jakości 60 miesięcy i termin realizacji 14 sierpnia 2018 r. W dniu 27 kwietnia 2018 r., zawarta została umowa z Powiatem Bielskim w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie z budżetu Gminy Orla realizacji przedmiotowego zadania w kwocie 1 200 000,00 zł. Inwestycja dobiega końca.

